
PROTOKÓŁ NR LXVIII/2022 

z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 27 września 2022 roku  

 

Sesja Rady Miasta odbyła się w trybie stacjonarnym w Centrum Kształcenia 

Ustawicznego, ul. Sandomierska 26A. Obrady rozpoczęły się  o godz. 16.35. 

W sesji udział wzięli: 

1) Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b  

do protokołu) 

2) Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 

3) Wiceprezydent Miasta  - Dominik Smoliński 

4) Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 

5) Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 

 

Nieobecni radni: Joanna Pikus, Irena Renduda-Dudek, Daniel Strojny,  

Karol Wójcik. 

 

Ad I/Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 

quorum: 

Wiceprzewodnicząca RM Ostrowca Świętokrzyskiego – M. Woźnicka-Kuzdak 

– Dzień dobry! Otwieram sześćdziesiątą ósmą (LXVIII) nadzwyczajną sesję 

Rady Miasta  Ostrowca Świętokrzyskiego. Na podstawie listy obecności 

stwierdzam, że posiadamy wymagane kworum by podejmować prawomocne 

uchwały. Witam Radnych Rady Miasta. Witam Wiceprezydenta Miasta Pana 

Dominika Smolińskiego. Witam Sekretarza Miasta Annę Niedbałę, Skarbnika 

Miasta Sławomira Kijaka oraz wszystkich przybyłych na dzisiejszą sesję. 

Internautów, którzy śledzą obrady online. Szanowni Państwo, w związku  

z wejściem w życie rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia  

27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku  

z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich 

danych oraz uchylenia dyrektyw dotyczących ogólnego rozporządzenia  

o ochronie danych, zwanego dalej RODO, informuję, iż każdy kto czynnie, 

mam na myśli zabieranie głosu podczas sesji, uczestniczy w posiedzeniu Rady 

Miasta musi być świadomy, iż wyraża jednocześnie zgodę na przetwarzanie 

swoich danych osobowych. Uprzejmie informuję, że jeżeli podacie Państwo  

w trakcie trwania obrad swoje dane osobowe, mam tu na myśli: imię, nazwisko  
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i adres, dane te będą ogólnodostępne w związku z transmisją i utrwaleniem 

obrad sesji. Radni Rady Miasta z mocy prawa są osobami publicznymi i taka 

zgoda nie jest od nich wymagana. Z uwagi na wyżej wymienione 

rozporządzenie, proszę wszystkich o nie podawanie danych osobowych innych 

osób w swoich wypowiedziach. Szanowni Państwo Radni! Zgodnie z ustawą  

z dnia 4 kwietnia 2019 roku o dostępności cyfrowej stron internetowych  

i innych aplikacji mobilnych podmiotów publicznych oraz dyrektywą 

Parlamentu Europejskiego i Rady z dnia 26 października 2016 roku w sprawie 

dostępności stron internetowych i mobilnych aplikacji organów sektora 

terytorialnego, wszystkie materiały publikowane na stronach samorządu 

terytorialnego są przystosowane dla osób niepełnosprawnych. Zgodnie z wyżej 

wymienionymi aktami prawnymi, nagrania obrad sesji Rady Miasta będą zatem 

uzupełniane o napisy dla osób niesłyszących. 

 

Ad II/Przedstawienie porządku obrad: 

Wiceprzewodnicząca RM Ostrowca Świętokrzyskiego – M. Woźnicka-Kuzdak - 

Przechodzimy do realizacji porządku obrad. Szanowni Państwo, bardzo Państwa 

proszę o zalogowanie do systemu. Jeszcze ktoś z Państwa Radnych nie 

zalogował się? Bardzo proszę sprawdzić. Kto jeszcze? Wszyscy. Zatem 

przechodzimy do realizacji porządku obrad. Punkt drugi - Przedstawienie 

porządku obrad. Rozumiem, że wszyscy Państwo zapoznaliście się  

z porządkiem obrad, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do porządku 

dzisiejszych obrad? Nie widzę, zatem przechodzimy do realizacji porządku. 

Radni Rady Miasta obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 

I. Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie quorum.  

II. Przedstawienie porządku obrad. 

III. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację projektu pn. „Opracowanie  

i pilotażowe wdrożenie mechanizmów i planów deinstytucjonalizacji usług 

społecznych” realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja 

Rozwój 2014-2020 Oś Priorytetowa Efektywne polityki publiczne dla rynku pracy, 

gospodarki i edukacji Działanie 2.8 Rozwój usług społecznych świadczonych  

w środowisku lokalnym, 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  

na lata 2022 – 2025, 

3) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu, 
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4) udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa Świętokrzyskiego, 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2022 r., 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022 – 2029.  
 

IV. Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych  

w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2014 – 2021 za okres  

od 01.01.2021 r. do 31.12.2021 r. 

V. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 

 

Ad III/Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Punkt trzeci – 

Podjęcie uchwał w sprawie: wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację 

projektu pod nazwą opracowanie i pilotażowe wdrożenie mechanizmów  

i planów deinstytucjonalizacji usług społecznych realizowanych w ramach 

Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020  

OŚ Priorytetowa Efektywne polityki publiczne dla rynku pracy, gospodarki 

i edukacji Działanie 2. 8 Rozwój usług społecznych świadczonych  

w środowisku lokalnym. Projekt tej uchwały był opiniowany przez Komisję  

ds. Rodziny oraz przez Komisję Budżetu. Bardzo proszę Przewodniczących tych 

komisji o przedstawienie opinii Komisji. Przewodniczący Komisji ds. Rodziny 

Pan Marek Giemza. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny RM – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! 

Szanowni Państwo Radni! Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała 

omawiany projekt uchwały. Dziękuję bardzo.  

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak - Pan Przewodniczący 

Włodzimierz Stec.  

Przewodniczący Komisji Budżetu RM – Wł. Stec - Pani Przewodnicząca 

Komisja Budżetu również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Dziękuję 

bardzo.  

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak - Czy mają Państwo jakieś 

pytania bądź uwagi do projektu tej uchwały? Bardzo proszę. Pan Dariusz 

Kaszuba.  

Radny D. Kaszuba - Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 

Chciałem też powiedzieć Panie Prezydencie, ale nie, tak? Jest Pan Prezydent.  

O, teraz jest Pan Prezydent. Zauważyłem, dziękuję. Proszę Państwa!  

W uzasadnieniu czytamy informacje o tym, że projekt zakłada również działania 
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w ramach rozwoju Street Working-u. Zdajemy sobie sprawę z tego, że Street 

Working to jest tam jedna z metod, oprócz pedagogiki ulicy, pedagogiki 

podwórka, która jest stosowana obecnie w celu poprawy sytuacji ludzi, którzy 

znajdują się w gorszych warunkach socjalno-bytowych. Niemniej jednak 

chciałbym zapytać Panią Dyrektor, bo jest tutaj napisane, iż projekt zakłada 

dalszy rozwój Street Working-u. Czy Street Working w Ostrowcu rozpoczął  

się i w jakiej formie działa? To jest pierwsze pytanie. 

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak - Dziękuję bardzo. Bardzo 

proszę Pan Stelmasik, Radny Stelmasik. 

Radny K. Stelmasik - Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Ja też chciałbym, 

korzystając z obecności Pani Szefowej MOPS-u, która myślę, że też jest 

współautorem tego projektu, żeby też troszkę nam przybliżyła tą idę 

deinstytucjonalizacji, gdyż w uzasadnieniu czytamy, i ta deinstytucjonalizacja 

jest odmieniana przez różne przypadki. Też jest wspomniane, i też tutaj chcę 

podkreślić to słowo Street Working, bo odkąd pamiętam, o tym Street  

Working-u na Komisji Edukacji często rozmawialiśmy przy różnych innych 

okazjach, i też tutaj postrzegaliśmy to jako jedną z ważniejszych metod pracy, 

no wprost pracy na ulicy z ludźmi wykluczonymi, ale i nie tylko, z młodzieżą 

współczesną. Jest to jedna z takich nowocześniejszych metod, ale też bym prosił 

o taką pigułę wiedzy z tego, czym ta deinstytucjonalizacja ma być, i czy w tym 

całym procesie, bo bodajże to jest bardzo ważne przedsięwzięcie, niezwykle 

istotne i potrzebne, będą pomocne organizacje pozarządowe. Na czym dokładnie 

ta deinstytucjonalizacja polega i czy to w tym, jakby całym mechanizmie jest 

przewidziana jakaś specjalna rola dla organizacji pozarządowych? I pytanie,  

czy nasze organizacje pozarządowe funkcjonujące w naszym mieście są na to 

gotowe, i czy są takie, które byłyby w stanie odpowiedzieć na te potrzeby, które 

będzie niósł też ten projekt. Dziękuję. 

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak - Dziękuję bardzo.  

Czy mają Państwo jeszcze jakieś pytania? Jeżeli nie, to bardzo bym prosiła 

Panią Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej Panią Magdalenę 

Salwerowicz o odpowiedź. 

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ostrowcu Świętokrzyskim 

– M. Salwerowicz -  Witam Państwa serdecznie. To może rozpocznę od takiej 

pigułki, jak tutaj Pan Radny Stelmasik poprosił. Co to jest deinstytucjonalizacja? 

Proszę Państwa, to jest nic innego, jak reorganizacja usług społecznych,  

czyli przejście od opieki instytucjonalnej do opieki w środowisku. I cały proces 

polega na zapewnieniu odpowiednich usług. Ale także na tworzeniu 
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odpowiednich warunków w lokalnej społeczności. Sam proces 

deinstytucjonalizacji usług społecznych stanowi bardzo ważny kierunek rozwoju 

i zmian polityki społecznej. Szczególnie w kontekście, tych aktualnych wyzwań, 

z którymi się borykamy na co dzień, i potrzeb społecznych, przede wszystkim 

jeśli chodzi o zmiany w strukturze społecznej. Czyli jeśli chodzi o zaburzenia 

relacji rodzinnych, czyli pozostawienia seniorów bez opieki, zaburzenia relacji 

sąsiedzkich, czyli takiej znieczulicy, starzejąca się populacja, no wyzwania 

pieczy zastępczej, wyzwania nowych usług zdrowotnych, ale też problemy osób 

w kryzysie bezdomności. To wszystko składa się na to, że musimy się, proszę 

Państwa przygotować, jako gmina do tych nowych wyzwań, które już następują, 

ale myślę, że kulminacja tego dopiero jest przed nami. Jeżeli teraz się nie 

przygotujemy do tych zmian społecznych, to będziemy mieć jako gmina 

problem, a musimy pamiętać, że jesteśmy jedną z gmin najszybciej starzejących 

się. Więc, jeśli chodzi o populację, więc musimy się przygotowywać już teraz. 

Dlatego Gmina Ostrowiec w tym pilotażu zaaplikowała do tego konkursu.  

Dwadzieścia jeden samorządów z całej Polski ten projekt będzie realizować  

w bardzo różnych wymiarach. My postawiliśmy w tym projekcie na zadania, 

które są podstawą tego procesu, jeśli chodzi o adresatów, czyli do osób  

w kryzysie bezdomności. Do osób niepełnosprawnych będzie skierowany ten 

projekt i do seniorów. Tak, że no bardzo duża, bardzo duża grupa społeczna. 

Bardzo dużo zadań. Zadania, które już w jakimś stopniu realizujemy i tutaj 

odpowiedź na pytanie Pana Radnego Darka Kaszuby - Street Working jest 

realizowany w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej od kilku lat. Od 4 lat 

mamy organizowanie społeczności lokalnej i tam pracowaliśmy z osobami 

bezdomnymi w ich środowiskach. Od stycznia tego roku osoba, która - 

specjalista, pracownik socjalny, który pracował w zespole organizowania 

społeczności lokalnej, został tylko Street Workerem i pracuje, tylko i wyłącznie, 

na ulicy z osobami bezdomnymi. Ale widzimy, że to jest troszkę za mało. Jedna 

osoba. Mamy w tym momencie około 120 osób, które w mniejszym  

lub większym zakresie korzystają z pomocy ośrodka. Niekoniecznie  

w większości nie jest to pomoc finansowa, tylko pomoc pracowników 

socjalnych, pracowników, którzy pracują i w zespole do spraw organizowania 

społeczności lokalnej, i w zespole do spraw osób bezdomnych. Tak, że tak 

Street Working będzie, chcemy rozwijać i ten projekt daje nam taką szansę. 

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak - Czy macie Państwo jeszcze 

jakieś pytania? Bardzo proszę, Pan Radny Kaszuba. 
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Radny D. Kaszuba - Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Pani Dyrektor! 

Korzystając z tego, że jest Pani przy głosie, jak już zaanonsowałem i zadałem 

pierwsze pytanie, dziękuję bardzo za odpowiedź. W końcowej części 

uzasadnienia projektu uchwały czytamy, że projekt niniejszej uchwały zakłada 

zakup na rynku wtórnym mieszkania, które będzie przekazane na mieszkanie 

wspomagane. Czy wiadomo już o jaki typ mieszkania chodzi? Jakie mieszkanie 

jest w obszarze zainteresowań, ewentualnego zakupu? Bardzo bym prosił  

o odpowiedź. Dziękuję.  

Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ostrowcu Świętokrzyskim 

– M. Salwerowicz -  Proszę Państwa! System mieszkalnictwa wspomaganego, 

chronionego jest w Gminie Ostrowiec realizowany od kilku lat. Chcemy ten 

system wzmacniać, ponieważ to jest znakomite narzędzie. Po pierwsze takie 

uspołecznione, powiedziałabym. Po pierwsze. Po drugie, dużo tańsze niż opieka 

instytucjonalna. W tym momencie mamy trzy mieszkania, właściwie cztery 

mieszkania chronione. Trzy, które już mają swoich mieszkańców. Jedno 

mieszkanie jest w trakcie realizacji. Jest ono z programu "Za życiem".  I jest 

teraz remontowane, i to jest pierwsze mieszkanie, które zakupiliśmy na rynku 

wtórnym. Czyli, po prostu, na jednym z osiedli w Ostrowcu. I w ramach tego 

pilotażu mamy zaplanowany zakup jednego mieszkania małego, takiego do  

30 m, wspomaganego. Czyli to jest nowy typ mieszkania, nowy typ mieszkania, 

no nie chronionego, bo ono się nie nazywa chronione tylko wspomagane. To jest 

nowy typ, który jeszcze, znaczy występuje tylko i wyłącznie definicja. Definicja 

występuje w dokumentach, z których czerpią programy unijne, tak? Czyli nie 

ma w legislacji naszej jeszcze takiej definicji, ale takich mieszkań jest około 200 

już w Polsce utworzonych. I takie mieszkanie będzie jedno kupione  

na rynku wtórnym. Nie, nie wiemy jeszcze, jakie i gdzie to mieszkanie będzie, 

bo dopiero przystępujemy i Państwa tutaj, jakby no jest uchwała przedłożona. 

Przystąpimy do projektu, będzie podpisana - Gmina podpisze umowę  

z Ministerstwem i przystąpimy do realizacji. Wszystkie zadania merytoryczne  

w większości są przewidziane na przyszły rok, także to jest dopiero w planach. 

A w ramach całego programu wyremontujemy jeszcze to mieszkanie chronione, 

które już jest w naszych zasobach i ma już swoich mieszkańców, i będziemy 

remontować. I z zasobu gminy jedno mieszkanie jeszcze do naszego systemu 

tych mieszkań chronionych, wspomaganych, będzie jeszcze oddane z zasobów 

gminy i też wyremontowane, wyposażone. Tak, że w ramach tego pilotażu, 

jakby zyskamy na trzech nowych placówkach. 
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Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo.  

Czy Państwo mają jeszcze jakieś pytania? Dziękuję bardzo. W takim razie, 

jeżeli nie ma pytań, poddaje pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na przystąpienie i realizację projektu pod nazwą "Opracowanie 

i pilotażowe wdrożenie mechanizmów i planów deinstytucjonalizacji usług 

społecznych" realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Wiedza 

Edukacja Rozwój 2014-2020. Oś Priorytetowa Efektywne polityki publiczne  

dla rynku pracy, gospodarki i edukacji Działanie 2.8 Rozwój usług społecznych 

świadczonych w środowisku lokalnym. Rozpoczynamy głosowanie. Kto  

z Państwa jest za pozytywnym zaopiniowaniem – podnosi rękę i naciska 

przycisk. Kto z Państwa jest przeciw – podnosi rękę i naciska przycisk. I kto  

z Państwa jest za – podnosi rękę i naciska przycisk. Rozumiem, że już wszystko 

w porządku? Dziękuję bardzo. Stwierdzam, że uchwała została zaopiniowana 

jednogłośnie pozytywnie. Podjęta, podjęta. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody  

na przystąpienie i realizację projektu pod nazwą "Opracowanie i pilotażowe 

wdrożenie mechanizmów i planów deinstytucjonalizacji usług społecznych" 

realizowanego w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 

2014-2020. Oś Priorytetowa Efektywne polityki publiczne dla rynku pracy, 

gospodarki i edukacji Działanie 2.8 Rozwój usług społecznych świadczonych  

w środowisku lokalnym (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 

 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXVIII/87/2022 – załącznik nr 3 do protokołu. 

 

2) Wiceprzewodnicząca RM –   M. Woźnicka-Kuzdak – Witamy Pana 

Prezydenta Miasta Jarosława Górczyńskiego. I przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały - podpunkt 2: zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję ds. Rodziny. Bardzo proszę Przewodniczącego 

Komisji o podanie opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny RM – M. Giemza – Pani Przewodnicząca! 

Komisja ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Dziękuję.  
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Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo.  

Czy ktoś z Państwa ma jakieś uwagi, pytania do projektu tej uchwały?  

Bardzo proszę, Pan Dariusz Kaszuba.  

Radny D. Kaszuba - Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Panowie Prezydenci! Chciałbym tylko dopytać, ponieważ mamy głosować 

zwiększenie środków o blisko 245.000 zł. Chciałem dopytać, po pierwsze:  

do jakich pozycji ta kwota dochodzi, czy jest ona proporcjonalnie rozłożona,  

a ponadto, czy kiedykolwiek środki przeznaczone na Gminny Program 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii, był kiedykolwiek wyposażony w większe środki niż te, które tutaj 

widzimy, bo jest to kwota blisko 3,5 mln zł. Dziękuję.  

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Czy ktoś z Państwa  

ma jeszcze jakieś pytania? W takim razie bardzo proszę Pana Prezydenta  

o odpowiedź, bądź wskazanie osoby do odpowiedzi.  

Prezydent Miasta J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 

Szanowni Państwo! Drodzy Goście! Internauci! To wynika ze zwiększonych 

obrotów w sklepach. Więcej przysłowiowych "małpek" zostało sprzedanych  

i od tego jest zwiększona kwota. Ta kwota kumuluje się z roku na rok. My z tej 

kwoty finansujemy też wiele działań prospołecznych. Finansujemy współpracę  

z organizacjami pożytku publicznego, z fundacjami. I takie działania są 

podejmowane. To jest spowodowane zwiększonymi obrotami w sklepach 

alkoholowych, i to spożycie cały czas rośnie. Niestety, rośnie spożycie tych 

najsłabszych alkoholi i tych, które generują później problem w społeczeństwie. 

Dziękuję bardzo. 

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję. W takim razie 

jeszcze raz proszę Pana Dariusza Kaszubę.  

Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Pragnę 

przypomnieć, że w swoim pytaniu zapytałem się po pierwsze, do jakich pozycji 

została doliczona ta kwota, a po drugie pytałem, czy kiedykolwiek ilość 

środków była w poprzednich latach większa niż ta, którą mamy głosować w tym 

projekcie uchwały. Dziękuję.  

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję. Bardzo proszę 

Panie Prezydencie.  

Prezydent Miasta J. Górczyński – Myślę, że można dopytać branżowego 

naczelnika w każdej chwili. Pan Naczelnik Jan Bernard Malinowski, proszę 

bardzo. 
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Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych UM – J. B. Malinowski –

Szanowni Państwo! Z tego, co mi wiadomo, to takich środków w przeszłości 

nigdy nie było. Nie pamiętam, żeby ta kwota była większa. Natomiast jeżeli 

chodzi o pozycje, do których zostały dopisane te środki, to jest pozycja 

pierwsza: "Prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej  

i edukacyjnej". Pozycja 2: "Wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń  

i osób fizycznych" i proszę Państwa, pozycja 3: "Redukcja szkód, leczenie, 

rehabilitacja i reintegracja". Z tych środków 50.000 zostało przekazane 

Miejskiemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej, z czego 30.000 na noclegownie,  

20.000 na program realizowany w MOPS-ie. Pozostałe środki, tak jak 

powiedziałem, w pozycji nr 1. I rok zbliża się już ku końcowi, ponieważ środki 

wpłynęły wprowadziliśmy do programu. Zmiana została zaopiniowana  

przez Gminną Komisję. Tak, że środki niewykorzystane, przypomnę jeszcze,  

w tym roku będą, przechodzą na rok następny i będą służyć mieszkańcom  

w przyszłym roku. Dziękuję bardzo.  

Radny D. Kaszuba – Panie Naczelniku, dziękuję za merytoryczną odpowiedź. 

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Czy mają Państwo jeszcze 

jakieś pytania? Jeżeli nie ma więcej pytań, poddaje pod głosowanie projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

na lata 2022-2025. Kto z Państwa jest za – podnosi rękę i naciska przycisk. Kto 

z Państwa jest przeciw – podnosi rękę i naciska przycisk. Kto  

z Państwa się wstrzymał – podnosi rękę i naciska przycisk. Stwierdzam,  

że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025 (imienny wykaz 

głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXVIII/88/2022 – załącznik nr 5 do protokołu. 

 

3) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Przechodzimy do 

kolejnego projektu uchwały – udzielenie pomocy finansowej Powiatowi 

Ostrowieckiemu. Projekt uchwały był opiniowany zarówno przez Komisję 

Budżetu, przez Komisję Budżetu. W związku z nieobecnością Pana 

Przewodniczącego Komisji Włodzimierza Steca, informuję Państwa, iż Komisja 
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Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. Czy ktoś z Państwa 

Radnych ma jakieś uwagi, zapytania związane z projektem tej uchwały? Jeśli 

nie ma pytań, poddaje pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu. Kto z Państwa jest za – 

podnosi rękę i naciska przycisk. Kto z Państwa jest przeciw – podnosi rękę  

i naciska przycisk. Kto z Państwa się wstrzymał – podnosi rękę i naciska 

przycisk. Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXVIII/89/2022 – załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bardzo proszę Panią 

Starostę Marzenę Dębniak o zabranie głosu. 

Starosta Ostrowiecki – M. Dębniak - Panie Prezydencie! Pani Przewodnicząca! 

Szanowni Państwo Radni! Po raz kolejny dziękuję Państwu za udzielenie tej 

dotacji, która zostanie przeznaczona na remont oddziału chirurgii. Koszt tego 

remontu to będzie około 500 zł. Może to nie moja ostatnia obecność w tym roku 

na tej sesji. Proszę Państwa, 4 lata temu wygrywając wybory to powiatu, 

podjęliśmy się, powiem karkołomnego zadania, utrzymania tego szpitala,  

nie jego likwidacji, lecz jego odnowienia. Ja niejednokrotnie mówiłam, jaką 

sytuację zastaliśmy w szpitalu. Strata to jest jedno, ale stan techniczny  

i wyposażenie. Na dzień dzisiejszy sam powiat ze swoich skromnych środków 

przeznaczył już ponad 30 mln żywej gotówki – od powiatu, oraz zabiegał, i to 

skutecznie, o szereg wszelkiego rodzaju nowych urządzeń. Szpital ten się 

zmienia. Jemu daleko jest jeszcze do doskonałości, ale ilość pozyskanego 

sprzętu oraz wykonanych prac i wszelkiego rodzaju rozwiązań, poczynając tutaj  

od SOR-u, kończąc na lądowisku, a także zmianach systemowych,  

które zachodzą w samym szpitalu, no daje jakąś nadzieje na przyszłość. Powiat 

w tym roku przeznaczył na szpitali już ponad 6,5 mln zł tej właśnie żywej 

gotówki. Dlatego każda pomoc jest dla nas bardzo cenna. Teraz po prostu 

wystąpiliśmy o środki związane z remontem chirurgii. Kto był na chirurgii,  

to wie, o czym mówię. Jest  to jeden z oddziałów w najgorszej takiej sytuacji.  

A gdybyście Państwo chcieli urządzenia kupić, to taki ładny rentgen czeka,  

na który być może będziemy też występować do samorządów, może do huty,  
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no bo to już jest wartość 900 000, a w tej chwili to jest dziesięcioletni rentgen. 

Dziękuję bardzo. 

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – I my dziękujemy.  

 

4) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – W takim razie 

przechodzimy do kolejnego projektu uchwały - podpunkt IV: udzielenie 

pomocy finansowej na rzecz Województwa Świętokrzyskiego. Projekt 

uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu Rady Miasta. Zatem jak  

w poprzednim projekcie mogę Państwu powiedzieć, że komisja pozytywnie 

zaopiniowała projekt tej uchwały. Czy ktoś  z Państwa Radnych ma jakieś 

uwagi, zapytania do projektu tej uchwały? Jeśli nie ma pytań, poddaje pod 

głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz 

Województwa Świętokrzyskiego. Rozpoczynamy głosowanie. Kto z Państwa 

jest za – podnosi rękę i naciska przycisk. Kto z Państwa jest przeciw – podnosi 

rękę i naciska przycisk. Kto z Państwa się wstrzymał – podnosi rękę i naciska 

przycisk. Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej na rzecz Województwa Świętokrzyskiego (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXVIII/90/2022 – załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Bardzo proszę, Panie 

Prezydencie. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie 

Radni! Szanowni Goście! Drodzy Internauci! Oby nikt nie musiał korzystać  

z pomocy szpitala w Ostrowcu, czy szpitala specjalistyczno-onkologicznego  

w Kielcach, ale chcę z tego miejsca, w imieniu prof. Dyrektora Stanisława 

Góździa, podziękować wszystkim Radnym za jednomyślność, za 

przegłosowanie takiej symbolicznej kwoty dla takiego budżetu, dla takiego 

szpitala. Ale to jest taki gest solidarności, gest wsparcia. Dziękuję, jeszcze raz za 

Państwa jednomyślność. Dziękuję bardzo. Dziękujemy bardzo. 

 

5) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Przechodzimy do 

kolejnego projektu uchwały. Pkt V podpunkt 5: zmieniająca uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2022 
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rok. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu i tutaj również 

mogę Państwa poinformować, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt tej 

uchwały. Czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź zapytania  

do projektu tej uchwały? Nie widzę, w takim razie poddaję pod głosowanie 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na 2022 rok. Rozpoczynamy głosowanie.  

Kto z Państwa jest za – podnosi rękę i naciska przycisk. Kto z Państwa jest 

przeciw – podnosi rękę i naciska przycisk. Kto z Państwa się wstrzymał – 

podnosi rękę i naciska przycisk. Stwierdzam, że uchwała została podjęta przy  

17 głosach za i jednym głosie wstrzymującym. 

 

Radni RM stosunkiem głosów: 17 – za, przy braku głosów przeciwnych i 1 głosie 

wstrzymującym, podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2022 (imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXVIII/91/2022 – załącznik nr 11 do protokołu. 

 

6) Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Przechodzimy  

do kolejnego projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022-2029. 

Projekt tej uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu Rady Miasta, zatem 

tak jak i wcześniej, informuję Państwa, że uchwała została zaopiniowana 

pozytywnie przez tą komisję. Czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi 

bądź zapytania do projektu tej uchwały? Jeśli nie ma pytań, poddaje pod 

głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022-2029. 

Rozpoczynamy głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za – naciska przycisk  

i podnosi rękę. Kto z Państwa Radnych jest przeciw – naciska przycisk i podnosi 

rękę. I kto się wstrzymał – naciska przycisk i podnosi rękę. Dziękuję bardzo. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 

2022-2029. (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr LXVIII/92/2022 – załącznik nr 13 do protokołu. 
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Ad IV/Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2014 – 2021  

za okres od 01.01.2021 r. do 31.12.2021 r. (załącznik nr 14 do protokołu): 

 

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – I w ten sposób 

zakończyliśmy jedną część naszej, naszych obrad. Przechodzimy do punktu IV, 

czyli "Sprawozdanie z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Gminie Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2014-2021 za okres  

od 1 stycznia 2021 do 31 grudnia 2021. Materiał był przedmiotem obrad 

Komisji ds. Rodziny. Czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania, uwagi  

do przedłożonego sprawozdania? Bardzo proszę, Pan Marcin Marzec. 

Radny M. Marzec - Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! 

Szanowni Państwo! Na stronie 5 czytamy, iż na – sekundę, bo mi zniknęło – 

Centrum Wspierania Inicjatyw Społeczno-Ekonomicznych przeznaczono  

w 2021 roku kwotę 170 000 zł. Ja z dawniej, z poprzednich lat kojarzę,  

że na CWISE zdaje się, że szło około 30.000 zł rocznie. Chciałbym w związku  

z tym zapytać, znaczy po pierwsze powiedzieć, że cieszy mnie ten wzrost,  

bo uważam, że jest to dosyć cenna inicjatywa, ale dopytać mimo wszystko -  

czy i o jaki zakres usług zostało, jak gdyby rozumiem zwiększone, no bo jednak 

to jest kilkukrotny wzrost budżetu. Więc chciałbym dopytać, co takiego CWISE 

dodatkowo robi za te pieniądze?  

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak –  Czy ktoś z Państwa  

ma jeszcze jakieś zapytania? Bardzo proszę, Pan Radny Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha - Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panie 

Prezydencie! Drodzy Internauci! Szanowni Państwo! Na stronie 6 w pkt 9 mowa 

jest o Programie gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2019-2023. Mam takie pytanie związane z tym 

Programem. Jak jest długa lista osób czy też rodzin, które oczekują na przydział 

mieszkania komunalnego? Dziękuję. 

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak –  Dziękuję bardzo. Bardzo 

proszę Pana Prezydenta o odpowiedzi bądź wskazanie osoby do odpowiedzi.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Może tak od ostatniego pytania. Myślę,  

że szczegółową informację uzyska Pan od Dyrektora Łukasza Dybca  

i prześlemy na piśmie tą informację odnośnie osób oczekujących, ponieważ 

ZUM prowadzi bezpośrednio tą listę. Natomiast co do zwiększenia, tutaj – 

pytanie Radnego Marcina Marca, to może Pan Naczelnik Jan Malinowski.  

W jego kompetencjach to leży.  
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Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych UM –  J. B. Malinowski –

Szanowni Państwo! Więc sprawa wygląda w następujący sposób, budżet  

na CWISE jest regularnie zwiększany, jeżeli dobrze pamiętam od 2016 r.  

I faktycznie tutaj Pan Radny Marzec dobrze mówi. Kiedyś to było 30.000,  

ale tak, jak mówię, na pewno przed 2016 r. Potem było bodajże - nie, potem 

było bodajże 120, 130, 150 i teraz 170. Mamy Gminny Program tutaj 

Wspierania Ekonomii Społecznej. Zadania te realizuje obecnie Centrum 

Rozwoju Lokalnego i środki są przeznaczone na szeroko rozumiane działania, 

których celem jest wsparcie ekonomii społecznej w naszej gminie. One tam, tam 

jest załącznik. Tam są te zadania wymienione i tutaj co roku CRL - pierwszy raz 

to będzie, prawda, dawał sprawozdanie. Tak to robiła to Agencja Rozwoju 

Lokalnego. To są spotkania, to są rozmowy, to są usługi doradcze, to są 

szkolenia, to jest pomoc w pisaniu różnych aplikacji. Tego typu rzeczy. Myślę, 

że dobrze są te środki wykorzystywane. Dziękuję bardzo. 

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Czy jakieś pytania jeszcze? 

Bardzo proszę Pan Dariusz Kaszuba.  

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panowie Prezydenci! 

Pragnę dopytać jeszcze, bo w podsumowaniu na ostatniej stronie mamy 

informacje, no, które nie są zaskakujące, ale jednocześnie smutne, ponieważ 

czytamy w pkt 4, że w Ostrowcu Świętokrzyskim bezdomność wciąż pozostaje 

poważnym problemem społecznym. To jest jeden cytat. A drugi cytat, że szybko 

postępujący proces starzenia się mieszkańców wyznaczył konieczne obszary 

interwencji na rzecz poprawy warunków życia seniorów. Chciałem się odnieść 

do kwestii bezdomności. I stąd moje pytania. Otóż na stronie 3 i stronie 10 

mamy informację co do liczb osób dotkniętych tym problemem. I strona np. 10 

mówi o 39 osobach bezdomnych uczestniczących w Programie wychodzenia  

z bezdomności, a poniżej mamy ilość 460, aż osób korzystających z pomocy 

społecznej z powodu bezdomności. Chciałem zapytać, czy w porównaniu  

z poprzednimi latami, bo to jest za rok 2021 informacja, czy te liczby są 

większe, czy mniejsze? Czy jest tendencja malejąca, czy rosnąca? Dziękuję. 

Bardzo proszę o odpowiedź. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Szanowni Państwo! Obserwując sytuację 

gospodarczą, to z niepokojem mogę stwierdzić, że ta liczba będzie się nam 

powiększać, bo ten kryzys, który nadszedł i ta drożyzna, która nas otacza  

z każdej strony i nie nadążające za tym środki na bieżące funkcjonowanie 

spowoduje, że możemy być pełni obaw co do przyszłości. Ale jeżeli chodzi  

o szczegóły, to Pani Dyrektor Magdalena Salwerowicz. 
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Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ostrowcu Świętokrzyskim 

– M. Salwerowicz – Szanowni Państwo! Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 

prowadzi ewidencję osób, które są zakwalifikowane z ustawy o pomocy 

społecznej, jako osoby bezdomne. I takich osób, czyli korzystających  

lub jak gdyby zadeklarowanych, tudzież objętych ubezpieczeniem ze względu 

na bezdomność, mieliśmy w zeszłym roku 102 osoby. Teraz, znaczy w 2020.  

W 2021 r. - 110. Proszę zauważyć, że chciałam się tylko odnieść do tego, co 

powiedział Pan Radny Kaszuba, że no w Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych mamy tylko wymienione programy, a Państwo już mieli 

przedstawione sprawozdania bardzo szczegółowe z każdego obszaru: z rodziny, 

z bezdomności, z każdego tego obszaru. Tutaj w tej Strategii jak gdyby tylko,  

no zwróciliśmy uwagę na to, że takie programy są, i że Strategia opiera się,  

jak gdyby na tych programach, na tych szczegółowych programach. Jeśli 

chodzi, proszę Państwa o wskaźniki. Wskaźniki mierzymy bardzo różnie.  

Tak. Jeżeli mamy osoby, które są zakwalifikowane u nas w ewidencji z ustawy 

o pomocy społecznej, jako osoby bezdomne jest ich 100, ale w kryzysie 

bezdomności mamy np. osób 300 i w tym momencie, te osoby mogą korzystać  

z bardzo różnych, bardzo różnej pomocy. Od pomocy socjalnej poprzez 

ubezpieczenie, wspomniane przeze mnie, czy pomoc finansową, czy 

schronienie. Tak? Bo mamy w tym momencie ponad 20 osób umieszczonych  

w schroniskach, 17 osób w mieszkaniach chronionych. To już mamy 30-37 

osób, które są w kryzysie bezdomności. Część wskaźników w tej Strategii jest 

zaczerpnięta ze sprawozdań, które składamy do Ministerstwa, i to w zależności: 

co miesiąc, co kwartał, co pół roku. Wiele tych wskaźników jest, chcę się 

odnieść do tej liczby ponad 400, które tam Pan Radny Kaszuba wymienił, są to 

osoby, które np. wielokrotnie, albo z różnych form pomocy korzystało  

w ośrodku. Także nie da się, proszę Państwa, porównać. Tak jak dostają 

Państwo też co roku sprawozdanie "Ocena zasobów pomocy społecznej". Tam 

proszę Państwa, tych wskaźników się nie da odnieść jedno do drugiego. Nie  

w każdym. Po to są sprawozdania np. te szczegółowe z programów, które tam 

wielokrotnie liczymy to jak gdyby na piechotę. I tam można więcej wyczytać 

niż np. z tych sprawozdań, które składamy, a gdzie wskaźniki w 2014 roku, jak 

była pisana Strategia rozwiązywania problemów społecznych, były w ten sposób 

jak gdyby oceniane. Teraz mamy nową Strategię i te wskaźniki, które teraz 

zapisaliśmy w nowej Strategii, czyli od tego roku myślę, że będą bardziej 

czytelne. 
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Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak – Dziękuję bardzo. Czy są 

jeszcze jakieś pytania? Bardzo proszę, Pan Andrzej Pałka. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Koleżanki i Koledzy Radni! Panowie 

Prezydenci! Mili internauci! Ja chcę powiedzieć, że to sprawozdanie i te, które 

Pani Dyrektor przytoczyła poprzednio, z którymi już byliśmy zapoznani na innej 

sesji dosyć szczegółowo. Bardzo wyraźnie obrazują nam, pokazują, jak wygląda 

życie w naszej gminie. I myślę, że to co poruszamy: sprawy bezdomności, 

problemy wychowawcze i wiele innych, których co rusz jest w ostatnim 

sprawozdaniu, to myślę, to jest to piękne odzwierciedlenie. Wiemy nad czym 

trzeba pracować, w jakim kierunku i chwała, że takie sprawozdania się 

szczegółowe rodzą, bo bynajmniej my mamy obraz tutaj, decydując o wielu 

sprawach, o środkach, jakie gdzieś przepływają. I za to należy się 

podziękowanie. Dziękuję bardzo. Dziękuję bardzo. 

 

Ad V/ Zamknięcie obrad sesji Rady Miasta: 

 

Wiceprzewodnicząca RM – M. Woźnicka-Kuzdak - Jeśli nie ma więcej pytań, 

doszliśmy do punktu V. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego. Zatem wobec wyczerpania porządku obrad zamykam 

sześćdziesiątą ósmą (LXVIII) sesję Rady Miasta.  

Sesja zakończyła się o godz. 17.15. 

Protokołowały:                                                         Przewodniczyła: 

 

Marta Kamińska            Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  

Eliza Kaniewska         Ostrowca Świętokrzyskiego  

Magdalena Połetek 

            Marta Woźnicka – Kuzdak 

 


